

Concept of Financial Instruments

مفهوم الأدوات المالية

Financial instruments refer to the documents that which represent financial claims on assets. It refers to a claim on to the repayment of a certain sum at the end of a specific period together with interest or dividend. Examples : bill of exchange, share, debenture, government bond, treasury bill...etc.

Financial Instruments: The written legal obligation of one party to transfer something of value, usually money, to another party at some future date, under certain conditions.

Concept of Financial Instruments

مفهوم الأدوات المالية

تشير **الأدوات المالية** إلى المستندات التي تمثلها المطالبات المالية على الأصول. يشير إلى مطالبة بسداد مبلغ معين في نهاية فترة محددة مع الفائدة أو توزيعات ارباح. أمثلة: كمبيالة ، سهم ، سند ، حكومة السندات وأذون الخزانة ... إلخ.

الأدوات المالية: الالتزام القانوني المكتوب لطرف واحد تحويل شيء ذي قيمة ، عادةً أموال ، إلى طرف آخر في بعض الأحيان التاريخ المستقبلي ، في ظل ظروف معينة.

Concept of Financial Instruments

مفهوم الأدوات المالية

- ❑ The enforceability of the obligation is important.
- ❑ Financial instruments obligate one party (person, company, or government) to transfer something to another party.
- ❑ Financial instruments specify payment will be made at some future date.
- ❑ Financial instruments specify certain conditions under which a payment will be made

Concept of Financial Instruments

مفهوم الأدوات المالية

- أهمية إنفاذ الالتزام.
- الأدوات المالية تلزم طرف واحد (شخص أو شركة أو الحكومة) لنقل شيء إلى طرف آخر.
- تحدد الأدوات المالية أن السداد سيتم في تاريخ ما في المستقبل.
- تحدد الأدوات المالية شروطاً معينة يتم بموجبها السداد .

Features of Financial Instruments

مميزات الأدوات المالية

- They are easy transferable.
- They have a ready market
- They have posses liquidity.
- They can be used as a security for raising loans.
- Some of them have tax savings.
- They have specific maturity period.
- They facilitate future trading to cover risk

Features of Financial Instruments

مميزات الأدوات المالية

- يمكن نقلها بسهولة.
- لديهم سوق جاهز
- لديهم سيولة.
- يمكن استخدامها كضمان لزيادة القروض.
- البعض منهم لديه وفورات ضريبية.
- لها فترة استحقاق محددة.
- أنها تسهل التداول في المستقبل لتغطية المخاطر